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I KÜLÖN NEM KÉRIK. - Csak Algopy-
rint vagy Quarleint íratni senki sem 
jön a rendelésre. Akkor kérik eset-
leg, hogy írjam föl, ha más gyógy-
szerekről is vényt állítok ki -
mondta el Kormányos Szilvia. A 
szegedi háziorvos szerint érezhető-
en csökkent az igény az egykor leg-
többet használt fájdalomcsillapítók 
iránt. Bár Algopyrinről még mindig 
naponta kell vényt kiállítania - fő-
leg a közgyógyellátásra jogosultak-
nak - , Quarelint és Demalgont leg-
feljebb hetente ír föl. 

zöleg, jelentősen visszaesett az évtize-
dekig közkedvelt gyógyszerek forgal-
ma. Csepregi Beáta, a Sas patika veze-
tője szerint nagyjából 40-50 százalék-
kal fogy most kevesebb Algopyrinből, 
mint akkor, amikor még recept nélkül 

Kiment a divatból az Algopyrin 

HOLLÓSI ZSOLT 

Úri muri 

A z t h i t t é k , csak 
be kell nyújtani 

a s z á m l á t , és a k a b i n e t 
az állami n a g y kalapból 
szó nélkül f i z e t . 

Van valami félelmetes tájékozatlanság vagy dzsentri gesztus abban a 
felelőtlen nagyvonalúságban, amellyel az árvízben érintett önkor-
mányzatok a reménybeli kormányzati pénzekkel bántak. Azt hitték, a 
2006-os tavaszi vészhelyzet nyomán a központi vis maior keretből 
számolatlanul csörgedeznek majd a milliók. Csak be kell nyújtani a 
számlát, és a kabinet az állami nagy kalapból szó nélkül fizet. Gyaní-
tom, ha felmerült volna, hogy saját, szűkös költségvetéséből kell majd 
a költségeket állnia, Csanádpalota nem sokáig gondolkodott volna, 

tényleg létszükséglet-e a falutól 12 ki-
lométerre lévő területet 31 millióért 

• • A z t h i t t é k , csak fertőtleníttetni. 
m W b e kell n y ú j t a n i A másik felet, a piacról élő 

hódmezővásárhelyi vállalkozást le-
het ugyan vádolni, de nem érde-
mes. Csak azt tette, amit minden 
cég: igyekezett a szolgáltatását, 
amiből él, minél jobb feltételekkel 

értékesíteni - azaz minél nagyobb területet, minél drágábban mente-
síteni. Elgondolkodtató persze, amit a szaktárca mond: a Csongrád 
megyében elszámolni kívánt költség többszörösen meghaladja az 
összes többi megyének hasonló célra nyújtott támogatás összegét. 
Milyen lehet az információcsere, az egyeztetés a minisztérium és az 
önkormányzatok között, ha ez előfordulhat? Hasonló ügyekről már 
épp eleget hal lhat tunk, ezért felmerül ilyenkor a gyanú: nem valami 
egyezkedés eredményeképpen fogott-e ennyire vastagon a bt. ceru-
zája. Bármit bizonyítani szinte lehetetlen. 

Az érintett tizenegy falu közül több is csődbe mehet, ha a bíróság 
jogerősen is úgy dönt, a céggel kötött szerződések érvényesek - és BS 
Alfa tényleg adósságrendezési eljárást kér. Felvetődik a kérdés, ki a fe-
lelős. Azt éppúgy nem lehet megnevezni, mint a leállított kormányzati 
negyed miatt ablakon kidobott százmilliók esetében. Jöhetnek az 
újabbnál ú jabb üvegzsebprogramok, a közpénzekkel csak nem sikerül 
az adófizető polgárnak tetsző módon, körültekintően, takarékosan, fe-
lelősen gazdálkodni. 

Tovább tart az úri muri - kicsiben és nagyban is. 

SAJAT PORTÁJÁN HŰLT KI EGY KISZ0MB0RI FÉRFI 

Összeesett az udvaron, 
már nem tudott felállni 
Saját p o r t á j á n , h á z á n a k a j t ó k ü s z ö -
bétől alig egy méterre esett össze 
feltehetően kedden éjszaka egy 56 
éves kiszombori f é r f i . Mivel nem t u -
d o t t felállni, reggelre k i h ű l t , és 
meghalt . 

MUNKATÁRSUNKTÓL 
A kiszombori Börcsök Andor utcán já-
rók értesítették a mentőket és a rend-
őröket tegnap reggel, hogy egy férfi 
fekszik saját udvarán mozdulatlanul. 
A helyszínre érkező mentősök már 
csak a halál tényét tudták megállapí-
tani - az ok kihűlés. 

Tuczakov Szilvánától, a Csongrád 
Megyei Rendőr-főkapitányság sajtóre-
ferensétől tegnap megtudtuk: a sze-
rencsétlenül járt 54 éves férfi valószí-
nűleg kedd éjszaka elesett az udva-
ron, és nem tudott felállni, emiatt hűl-
hetett ki a szervezete. 

Az idegenkezűséget a rendőrség 
kizárta. A haláleset körülményeit a 
Makói Rendőrkapitányság közigaz-

gatási el járás keretén belül vizsgál-
ja. 

A szomszédoktól megtudtuk: az év-
tizedek óta egyedül lakó férfi rendkí-
vül szerény körülmények között, rok-
kantnyugdíjasként élt. A faluban azt 
beszélik, hogy a férfi nem vetette meg 
az italt, így nem zárható ki, hogy az 
alkoholnak is köze volt eleséséhez, 
eszméletvesztéséhez. 

- Jó szomszéd volt, nagyon megrá-
zó, ami vele történt - mondta szom-
szédja, Szalontai Károly. - Teljesen 
egyedül lakott a házban, talán édes-
anyja él még valahol, úgy tudom, 
nincs gyermeke. Korábban Szegeden 
dolgozott, de szembetegsége miatt le-
százalékolták, azóta csak a nyugdíjá-
ból élt. Semmi probléma nem volt ve-
le, adóssága sem volt sehol, és a pén-
zéből is mindig csak annyit tartott 
magánál, amire feltétlenül szüksége 
volt, otthon semmilyen vagyontár-
gyat nem tartott, így biztos, hogy 
nem rablótámadás volt az ok. 

FERTŐTLENÍTIK A SZEGEDI TÖLTÉSOLDALT. A MINISZTÉRIUM SZERINT RENGETEGET KÉRTEK F o t ó : M T I / N é m e t h G y ö r g y 

Csődbe mehet tizenegy 
település a megyében 

Folytatás az 1 . oldalról 
Információink szerint nemrégiben úgy 
döntött a bíróság, hogy a szerződés 
érvényes. Kovács Sándor polgármes-
ter ezt nem cáfolta lapunknak, ugyan-

akkor hozzátette: a bírósági ítélet szö-
vegét még nem kapták meg írásban. 
Hogy mit lépnek, csak azt követően 
tudják majd eldönteni, ha megkapják 
az ítélet szöveges indoklását. 

A fejlemények ugyanakkor nem 
csupán Csanádpalotán okoznak fejtö-
rést, az ítélet kihirdetését követően 
ugyanis a cég a vele szerződést kötött, 
de még tartozó településeknek fizetési 
felszólítást küldött háromnapos határ-
idővel. A jövő héten az érintett telepü-
lések polgármesterei Dócon találkoz-
nak egymással és megpróbálnak az 
ügyben közös álláspontot kialakítani, 
együttesen fellépni. Kerestük Tóth 
Margit dóci polgármestert további in-
formációkért, de nem értük el. 

Az önkormányzati és Területfejlesz-
tési Minisztérium (ÖTM) sajtóosztályá-
ról tegnap egy közleményt kaptunk az 
ügyben. Ez leszögezi: „az érintett tele-
pülések felé a BS Alfa Bt. által elszá-
molni kívánt összeg többszörösen 

meghaladja a hasonló célra az összes 
többi érintett megyében együttvéve 
nyújtott támogatás összegét." Az Ati-
kövizig és az ANTSZ szakemberei egy-
aránt azt állapították meg - áll a levél-
ben -, hogy a Csongrád megyei tele-
püléseken nagyságrendekkel nagyobb 
területeken végezték el a fertőtlení-
tést, mint az indokolt volt, a vállalási 
árat pedig kirívóan magasan szabták 
meg. A minisztérium megállapítja: mi-
vel a BS Alfa Bt. és az ÖTM között nem 
áll fenn semmilyen jogviszony, ezért a 
követelések ügyét a cégnek az érintett 
önkormányzatokkal kell rendeznie. 

A BS Alfa Bt. vezetője, Túri József 
azt mondta lapunknak: az elvégzett 

voltak, az önkormányzatokkal szem-
ben eddig nem léptek fel, de tovább 
várni nem tudnak, mert a cég már na-
pi fizetési gondokkal küzd. Ha néhány 
héten belül nem rendeződik a tartozá-
sok ügye, nem tehetnek mást, mint 
hogy adósságrendezési eljárást kér-
nek a bíróságon. Ez lényegében azt je-
lentené - mondta Túri József -, hogy 
az önkormányzatok élére biztost ne-
veznek ki, és majdnem minden bevé-
telüket a társaságnak továbbítják. A 
cégvezető azt tanácsolja az önkor-
mányzatoknak, hogy pereljék be a 
minisztériumot, mert ugyan a tárcával 
valóban nincsenek szerződéses jogvi-
szonyban, mögöttes felelőssége azon-

B A z adósság 9 ás 31 millió között 
A BS Alfa Bt. csak Csongrád megyei településeken végzett árvíz utáni fertőtlenítést 
2006-ban. Ezek közül már rendezte a számlát Szeged (96 millió forint), 
Hódmezővásárhely (23 millió forint) és Csanytelek (320 ezer forint). Továbbra is tartozik 
Apátfalva, Csanádpalota, Dóc, Felgyő, Magyarcsanád, Mártély, Mindszent, Nagytőke, 
Röszke, Tiszasziget és Újszentiván, a követelések nagyságrendje településenként 9 és 
31 millió forint között mozog. Ismerve a települések költségvetését, nem csak 
Csanádpalotát vinné csőd közeli helyzetbe a tartozás behajtása. (A 31 millió forint 
Palota éves büdzséjének negyedét teszi ki.) Magyarcsanád adóssága például 
húszmillió forint, és csak egymilliós vis maior támogatást kapott. A falu éves 
költségvetése tavaly 360 millió forint volt. Farkas Jánosné polgármester hangsúlyozta: 
fenntartja azt a véleményét, hogy ezekért az összegekért nem az 
önkormányzatoknak, hanem a minisztériumnak kellene helytállnia. A közel 500 
milliós költségvetéssel - amelyben természetesen már az intézmények fenntartása és 
minden egyéb kiadás is benne van - rendelkező Apátfalva polgármestere, Varga 
Péter azt hangsúlyozta: forráshiányuk így is 50 milliós, ehhez képest tíz forint tartozás 
is sok lenne. Tőlük 12 millió forintot követel a cég. 

munkáért reális, a konkurenseknél lé- ban van a minisztériumnak. Túri lé-
nyegesen alacsonyabb árat kértek; vi- zsef elmondta, hogy az érintett telepü-
tatják azt is, hogy túl nagy területen, lések 180 millió forinttal tartoznak a 
Hozzátette: másfél évig türelmesek BS Alfának. 

• • A z érintett települések 
7 7 felé a BS Alfa B t . által 

elszámolni k í v á n t összeg 
többszörösen m e g h a l a d j a a 
hasonló célra az összes t ö b b i 
érintett m e g y é b e n e g y ü t t v é v e 
n y ú j t o t t t á m o g a t á s összegét. 
A minisztérium állasfoglalásából 

JÓVAL KEVESEBB FOGY A VÉNYKÖTELESSÉ TETT FÁJDALOMCSILLAPÍTÓKBÓL 

Egy évvel a szegedi felvásárlási láz 
után már egyáltalán n e m t ü l e k e d -
nek a patikákban a z évtizedekig 
népszerű fájdalomcsillapítókért. A z 
Algopyrin, a Quarelin, a Demalgon és 
a Germicid forgalma a f e l é r e - h a t o -
dára esett vissza, a z emberek h e -
lyettük a v é n y - és vizitdijmentes 
szereket keresik. 

T0HBÁCZ RÓBERT 
Tavaly ilyenkor példátlanul hosszú so-
rok kígyóztak a szegedi patikákban: az 
emberek megpróbáltak bespájzolni a 
februárban vénykötelessé váló, nép-
szerű fájdalomcsillapítókból. Ötösé-
vel-tízesével vitték az Algopyrint, a 
Quarelint, a Demalgont és a Germici-
det. A felvásárlási láz miatt a gyártók 
és a nagykereskedők nem győzték ki-
elégíteni az Algopyrin-igényeket, több-
ször elfogyott a teljes raktárkészletük. 

Ma már szó sincs rohamról, ellenke-

is hozzá lehetett jutni. Közben a tíz- és 
húszszemes kiszerelések ára is emel-
kedett, a kisebbeké több mint 20 szá-
zalékkal. A vezető elmondta: sokan 
még mostanában is próbálkoznak 
vény nélkül Algopyrint venni, és sé-
relmezik a közel egy éve bevezetett 
változtatást. A korábban kelendő fáj-
dalomcsillapítók piacvesztése mellett 
viszont duplájára nőtt az azonos funk-
ciójú, de vény nélkül kapható szerek 
forgalma. Ebben nagyon komoly sze-
repük van a tévéreklámoknak is, a ve-
vök ugyanis főleg a „dobozban" látott 
medicinákat választják. 

A Kígyó patikában is hasonló visz-
szaesésről számoltak be. Zolnay 
Kriszta gyógyszertárvezető szerint Al-
gopyrinből tízszemes változatot szinte 
már senki sem írat, de a húszszemes-
ből is feleannyi fogy, mint a korábbi 
években. A Quarelinnél és a Demal-
gonnál a forgalomcsökkenés még 

EGY ÉVE ZSÁKSZÁM VITTÉK A VÉNY NÉLKÜL KAPHATÓ ALGOPYRINT 

drasztikusabb: az előbbinél harmadá-
ra, az utóbbinál ötödére-hatodára 
esett vissza a kereslet. Helyette az 
Ibuprofen alapú fájdalomcsillapítókat 
- az Algoflexet, Saridont, Advilt - vi-
szik, vény nélkül. 

Felére esett az eladás Algopyrinből, 
de duplájára nőtt más típusúakból a 

F o t ó : K a r n o k Csaba 

Debreceni utcai gyógyszertárban is. 
Tóth Tamás patikavezetö szerint az 
idősebb generációk ragaszkodnak 
még inkább a megszokott Algopyrin-
jükhöz, a fiatalabbak már csak azt ke-
resik: mit kaphatnak vény, illetve há-
ziorvosi vizit nélkül fájdalomra, gyul-
ladásra. 


